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Commissie  
Overleg & Voorlichting  
Milieu 

Woensdrecht 

 
 
Verslag plenaire vergadering COVM Woensdrecht d.d.  7 oktober 2021 
 
 
 
Aanwezig: 

 
1. dhr. S. Adriaansen  lid/plv. vz. Gemeente Woensdrecht 
2. dhr. T. Sanders  lid  Omwonende gemeente Woensdrecht 
3. dhr. A Uijtdehaag  lid  Omwonende gemeente Roosendaal 
4. dhr. J. Leenknecht  lid  Gemeente Bergen op Zoom 
5. dhr. A. Kaarsmaker  lid  Omwonende gemeente Bergen op Zoom 
6. dhr. D. Verburg   lid   Gemeente Reimerswaal 
7. dhr. A. Kools   lid  Omwonende gemeente Reimerswaal 
8. ltkol P. Hardenbol  lid  CLSK/DO/C4ISR/HBGZR 
9. mw. L. Brand   lid   CLSK/KMSL/HPBVtvsCS 
10. dhr. M. Huijbregts  secr.  Rijksvastgoedbedrijf 
11. dhr. M. Vervoorn  lid  Fokker Techniek bv 
12. mw. F. Dingemans  lid  Brabantse Milieufederatie 
13. kol E. Meeuwsen-Scholten lid  CLSK/KMSL/C-KMSL  

 
Afwezig: 
 

1. mw. I. Cortenbach  lid/ vz.  Provincie Noord-Brabant 
2. mw. D. da Cruz – Blaha lid  Provincie Zeeland 
3. kap. S. Buitenhuis  lid  CLSK/Luchtverkeersleiding 
4. dhr. A.A.B. Theunis  lid  Gemeente Roosendaal 
5. dhr. G. van Tichelt  lid  Gemeente Essen (B) 
6. dhr. P. de Smedt  lid  Omwonenden gemeente Essen (B) 
7. dhr. C. Krooshof  lid  Min. I&M, Directie Luchthavens 
8. dhr. T. Liebregts  lid  Min. I&M, ILT  

 
 
Agenda 
 
 

1. Opening en mededelingen 
2. Ingekomen/ uitgaande stukken     - ter kennisneming 
3. Verslag bijeenkomst d.d. 22 april 2021    - ter vaststelling 
4. Klachtenrapportage       - ter bespreking 
5. Begroting 2022       - ter vaststelling 
6. Vergaderschema 2022       - ter vaststelling 
7. Mededelingen commandant vliegbasis 
8. Rondvraag        
9. Sluiting 
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1. Opening en mededelingen      - ter kennisneming 
 

De voorzitter opent de vergadering.  
 
De heer Adriaansen vervangt mevrouw Cortenbach als voorzitter.  
 
De heer Jakobs laat zich vervangen door de heer Leenknecht. 

 
De secretaris geeft aan dat de spreker voor de omzetting van Ke contour naar Lden niet kon en 
dat er gezocht wordt naar een nieuwe datum voor de presentatie. 

 
Vanwege de per e-mail gesteld vragen besluit de vergadering deze eerst te bespreken. 
De vragen die per e-mail zijn gesteld zijn: 
 
- Waarom is het noodzakelijk om van 30 testruns naar 120 testruns op te schalen? 
- Wat zijn de ‘nieuwe activiteiten’ waar in de vorige vergadering over werd gesproken? 
- Hoe tijdelijk is het tijdelijk vliegen van de Chinooks op vliegbasis Woensdrecht? 

30 naar 120 testruns 
Het is de bedoeling om het motorenonderhoud voor de F35 voor alle landen binnen Europa uit te 
gaan voeren. Er is een vergunning voor 30 testruns per jaar. De motorentestcel is echter gebouwd 
voor alle gebruikers van de F35 in Europa. Op grond van de vergunning zijn 30 testruns 
toegestaan, maar de verwachting is dat dit gaat groeien naar 120 testruns over 10 jaar tot 15 jaar. 
Daarnaast is nog niet inzichtelijk wat de uitstoot is van de testruns, dus dit wordt nog onderzocht. 
Zonder nieuwe vergunning kunnen er niet meer testruns plaatsvinden. Daarnaast wordt er 
gekeken of er technieken zijn om de uitstoot te verlagen door middel van een filter.   

 
Nieuwe activiteiten 
De vliegbasis wil het vastgoed de komende jaren gaan vernieuwen en verduurzamen. Er is 
hiervoor echter nog geen vastgesteld plan. Er zijn geen vastgestelde plannen die nog niet gedeeld 
zijn met het covm. De commandant stelt voor om een keer een rondleiding te geven op de 
vliegbasis en de wensen en ideeën die er zijn te delen. De presentatie Ke naar Lden kan daaraan 
gekoppeld worden.   
 
De vergadering accepteert de uitnodiging en de secretaris zal een datumprikker rondsturen voor 
een datum (red. de datum is geprikt op 13 januari 2022 van 15.00 uur tot 18.00 uur).  

 
Vliegen Chinooks 
Er wordt gevraagd wanneer de tijdelijke situatie van het vliegen van de Chinooks op Woensdrecht 
eindigt. De commandant geeft aan dat dit voorlopig niet eindigt, omdat er op Gilze Rijen geen 
geluidsruimte meer is. Vliegbasis Woensdrecht heeft nog wel geluidsruimte, dus vandaar. Dit 
betekent niet dat elke maandag gevlogen gaat worden, er mag gevlogen worden op maandagen 
tot 22.00 uur indien dit noodzakelijk is.  

 
2. Vaststellen agenda       - ter vaststelling 
 
Agendapunt ‘Wat verder ter tafel komt’ wordt vervangen door ‘Mededelingen commandant 
Vliegbasis’. De agenda wordt voor de rest ongewijzigd vastgesteld. 

 
3. Ingekomen stukken       - ter kennisneming 

 
- COVM Rapportages maart 2021 t/m augustus 2021 
- Brief Stas van Ke naar Lden 
- E-mails vragen van de leden n.a.v. het verslag  

  
Alle ingekomen stukken komen later terug op de agenda. 
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4. Verslag bijeenkomst d.d. 22 april 2021    - ter vaststelling 
 
       Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
 

5. Klachtenoverzichten        - ter bespreking 

Er wordt aangegeven dat in het klachtenoverzicht de legenda ontbrak. De vergadering vraagt naar 
aanleiding van de overzichten wat er is gedaan met de notoire klachtenindiener uit Bergen op 
Zoom. Mevrouw Brand geeft aan dat deze op de vliegbasis is geweest en dat de klachten na een 
goed overleg zijn afgehandeld. Sindsdien zijn er ook geen klachten meer ontvangen. 

 
6. Begroting        - ter vaststelling 

 
Mevrouw Dingemans vraagt waarom er een sterretje staat in de toelichting bij de begroting. De 
secretaris legt uit dat dat dit sterretje verwijst naar de vacatiegelden en bedoeld is om aan te 
geven dat wanneer het normbedrag wijzigt (wordt pas in januari elk jaar bekend) de begroting niet 
terug hoeft naar de vergadering ter goedkeuring. 

 
De begroting wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
7. vergaderschema       - ter vaststelling 
 
De vergadering stelt het vergaderschema voor het COVM in 2022 vast. 
De plenaire vergaderingen zijn op donderdag 21 april 2022 en donderdag 6 oktober 2022.  

 
8. Mededelingen commandant vliegbasis 
- In het najaar zullen er twee dagen enkel tientallen helikopters te gast zijn voor een NAVO 

oefening. Ter plaatse zullen de helikopters landen en vervolgens gestald worden en weer 
vertrekken. 

- Er kan enige overlast zijn van KDC 10 die een afscheidsvlucht gaat houden. 
 

9. Rondvraag 
 
Er wordt gevraagd naar de klachtenoverzichten in relatie tot de kwartaalrapportages. De heer 
Hardenbol geeft aan dat de intentie is om met de kwartaalrapportage patronen inzichtelijker te 
maken, waarmee duidelijk wordt wat waar en hoe intensief klachten zijn. De insteek is om aan de 
hand daarvan beter de discussie aan te kunnen gaan.  
Door de frequentere rapportage kunnen klachten dan meteen besproken worden in plaats van 
eens per half jaar. De klachtenoverzichten van nu verdwijnen dan straks, tenzij hier nog behoefte 
aan blijft. 

 
10. Sluiting 
 
De vergadering wordt door de voorzitter gesloten.  

 
De volgende vergadering is op 21 april 2022 om 16.30 uur in het gemeentehuis van de gemeente 
Woensdrecht. 


